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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 29 mars 

2018. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 1 februari 2018 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 1 februari 2018, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 6 mars 2018 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 6 mars 2018, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 28 februari 2018 från: 

Förvaltningschefen 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av beslut från socialnämnden 

Beslut från socialnämnden om förslag till Stockholms stads 

program för alkohol-, narkotika, dopnings- och tobakspolitiken 

2018-20121 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för februari 2018 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 8   

Läromedelspolicy 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

läromedelspolicy för Stockholms stad skolor och överlämnar det 

till kommunstyrelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 mars 2018, dnr 1.3.2-9079/2017. 

 

Utbildningsnämnden fick i stadens budget för 2017  i uppdrag 

att ta fram en läromedelspolicy. Skolorna har behov av stöd i att 

pröva nytt, utvärdera och kvalitetssäkra. Initiativ ska tas för 

fördjupad dialog med branschen för att höja kvaliteten 

ytterligare på läromedel, inte minst genom ämnesdidaktisk 

forskning.  

 

I förslaget till policy fördelas ansvaret för läromedel mellan 

skola och förvaltning. Skolornas autonomi är utgångspunkten 

för ansvarsfördelningen  

 

Policyn innebär att val av läromedel, lärverktyg och lärresurser 

görs av lärarna som en del av deras profession, utifrån 

didaktiska överväganden. Förvaltningen ansvarar för att 

tillgängliggöra information om vilka regler som gäller för inköp, 

personuppgiftshantering, vilka standarder stadens system 

använder samt tillhandahåller information och stöd till lärares 

kompetensutveckling i fråga om val av läromedel, utvärdering 

och kvalitetssäkring. Stödet ska utgå från relevant forskning om 

läromedel och läromedelsanvändning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med gymnasieavdelningen, 

grundskoleavdelningen och avdelningen för lärande och 

elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

läromedelspolicy för Stockholms stad skolor och överlämnar det 

till kommunstyrelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Det är välkommet att utbildningsnämnden nu antar en 

läromedelspolicy. Högkvalitativa läromedel är avgörande för att 

läraren ska kunna genomföra sin undervisning på ett 

kunskapshöjande sätt. Med bra läromedel ökar möjligheten till 

en likvärdig skola där alla elever får möjlighet att nå sin fulla 

potential. 

 

Det är också välkommet att utbildningsförvaltningen i 

läromedelspolicyn ges en vägledande roll vid valet av 

läromedel. Det är lärarens roll, under rektors ledarskap, att välja 

ut de läromedel, fysiska eller digitala, som är bäst lämpade för 

att undervisningen ska leda till kunskapsinlärning. Men en 

central vägledning kan underlätta lärarens arbete och förhindra 

att hjulet uppfinns på varje skola och i varje klassrum i hela 

staden.  

 

Enligt utbildningsförvaltningens kartläggning lägger skolorna i 

genomsnitt 1 % av sin budget på läromedel. 

Utbildningsförvaltningen anger att en fördjupad analys ska 

göras, vilket är ytterst viktigt. Läromedel är lärarnas 

grundläggande arbetsverktyg och det är avgörande att det för 

varje lärare finns resurser tillgängliga för att införskaffa de 

verktyg som behövs för undervisningen. Denna analys och dess 

slutsatser bör rapporteras till utbildningsnämnden och det bör 

också årligen följas upp att resurserna som läggs på läromedel är 

tillräckliga. Ansvaret är enligt läromedelspolicyn rektor som 

ansvarar för budget och undervisningen på sin skola, men 

utbildningsnämnden och kommunfullmäktige som ansvarar för 

skolornas budgetramar måste också informeras om möjligheten 

för skolorna att uppfylla läromedelspolicyns intentioner. Ingen 

elev i staden ska hindras i sin kunskapsresa av att det inte finns 

resurser att införskaffa läromedel. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalande från 

Liberalerna. 
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§ 9   

Bidrag till utomstående organisationer  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att tilldela bidrag för 2018 till 

utomstående organisationer enligt följande: 

- Sveriges elevkårer beviljas verksamhetsbidrag med 

650 000 kr. 

- Sveriges elevråd beviljas verksamhetsbidrag med 120 000 kr. 

- Mattecentrum beviljas verksamhetsbidrag med 500 000 kr. 

- Kodcentrum beviljas verksamhetsbidrag med 400 000 kr. 

- Stiftelsen Berättarministeriet beviljas verksamhetsbidrag med 

1 500 000 kr. 

- RFSU Stockholm beviljas verksamhetsbidrag med 800 000 kr. 

- Transfer Stockholm-Uppsala beviljas verksamhetsbidrag med 

230 000 kr. 

- Kosmosklubbens ansökan om verksamhetsbidrag avslås. 

 

2. Utbildningsnämnden beslutar att ett bidrag till Ung 

Företagsamhet, motsvarande cirka 0,9 mnkr totalt för 2018, 

finansieras inom befintlig budget och kostnaden delas lika mellan 

gymnasieavdelningen och grundskoleavdelningen. 

 

3. Utbildningsnämnden uppdrar till förvaltningen att inför 

ansökningsomgången 2019 se över möjligheten att för någon eller 

några av ovanstående organisationer, övergå till Idéburet 

Offentligt Partnerskap (IOP), i det fall det bedöms möjligt och 

lämpligt. 

 

 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 februari 2018, dnr 2.5.3-9228/2017, 2.5.3-9295/2017, 2.5.3-

9446/2017, 2.5.3-9451/2017, 2.5.3-9225/2017, 2.5.3-9449/2017, 

2.5.3-9452/2017, 2.5.3-8838/2017. 

 

Åtta ansökningar om bidrag till utomstående organisationer har 

inkommit till utbildningsnämnden. Ansökningarna har bedömts 

utifrån formkrav och bedömningsgrunder enligt nämndens 

anvisningar för bidrag till utomstående organisationer. Mot 

bakgrund av anvisningarna föreslår förvaltningen att sju av 

ansökningarna beviljas. Förvaltningen föreslår vidare att en av 

ansökningarna avslås, då den inte bedöms uppfylla kraven i 

anvisningarna.  

 

Förvaltningen föreslår även att den utomstående ideella 

organisationen Ung företagsamhet tilldelas bidrag för 2018. 

 

Inför 2019 har förvaltningen för avsikt att se över möjligheten 

att, för någon eller några av de utomstående organisationer som 
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erhåller bidrag från nämnden, övergå till Idéburet Offentligt 

Partnerskap (IOP). 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskole- och gymnasieavdelningarna. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar att tilldela bidrag för 2018 till 

utomstående organisationer enligt följande: 

- Sveriges elevkårer beviljas verksamhetsbidrag med 

650 000 kr. 

- Sveriges elevråd beviljas verksamhetsbidrag med 

120 000 kr. 

- Mattecentrum beviljas verksamhetsbidrag med 

500 000 kr. 

- Kodcentrum beviljas verksamhetsbidrag med 

400 000 kr. 

- Stiftelsen Berättarministeriet beviljas 

verksamhetsbidrag med 1 500 000 kr. 

- RFSU Stockholm beviljas verksamhetsbidrag med 

800 000 kr. 

- Transfer Stockholm-Uppsala beviljas 

verksamhetsbidrag med 230 000 kr. 

- Kosmosklubbens ansökan om verksamhetsbidrag 

avslås. 

 

2. Utbildningsnämnden beslutar att ett bidrag till Ung 

Företagsamhet, motsvarande cirka 0,9 mnkr totalt för 2018, 

finansieras inom befintlig budget och kostnaden delas lika 

mellan gymnasieavdelningen och grundskoleavdelningen. 

 

3. Utbildningsnämnden uppdrar till förvaltningen att inför 

ansökningsomgången 2019 se över möjligheten att för någon 

eller några av ovanstående organisationer, övergå till 

Idéburet Offentligt Partnerskap (IOP), i det fall det bedöms 

möjligt och lämpligt. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar och tillägg i 

delegationsordningen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

22 februari 2018, dnr 1.3.2-1484/2018. 

 

Förvaltningen föreslår ändringar i delegationsordningen. Punkt 

011 kompletteras i kommentaren med att firmatecknarna har rätt 

att med stadens leverantör ingå avtal om leasing som 

finansiering av bilköp.  

 

Förändringar i organisationen inom förskoleavdelningen 

föranleder ändringar i punkterna 101, 104, 105, 107, 108, 109, 

110, 111. 

 

En ny punkt 505 föreslås, där rätten att besluta om skolskjuts för 

elev i förskoleklass regleras.  

 

Förändringar i organisationen inom enheten för ersättning och 

skolplikt föranleder ändringar i punkterna 1152, 1153, 1154, 

1159, 1160, 1161, 1163, 1164 och 1165. 

 

I punkt 1155 föreslås att chefen för avdelningen för ekonomi 

och styrning, Ac ES, är lägsta nivå för det beslut om 

grundbelopp som fristående huvudmän får i början av varje 

verksamhetsår. En ny punkt 1155 a föreslås som innebär att 

lägsta nivå för löpande beslut om grundbelopp till fristående 

huvudmän under året är biträdande enhetschef vid enheten för 

ersättning och skolplikt, Bitr Ec EoS. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen 

och avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar och tillägg i 

delegationsordningen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Inhyrningsmedgivande för paviljongetablering på 

Midsommarkransens grundskola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att uppföra två paviljonger på Midsommarkransens 

grundskola, fastigheten Herbariet 2, till en hyreskostnad om 

cirka 5,77 mnkr, beräknat för det första helåret.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att uppföra två paviljonger på 

Midsommarkransens grundskola, fastigheten Herbariet 2, till 

en hyreskostnad om cirka 5,77 mnkr, beräknat för det första 

helåret.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 februari 2018, dnr 2.6.3-4931/2017. 

 

Midsommarkransens grundskola är idag inrättad i delar av 

Midsommarkransens gymnasiums lokaler. För att klara behovet 

för Midsommarkransens grundskola tills den nya skolan är 

färdigställd behövs utökad kapacitet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen i samarbete 

med SISAB. Skolans ledning samt huvudskyddsombud har 

deltagit i arbetsprocessen. Samråd med stadsledningskontoret 

har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att uppföra två paviljonger på Midsommarkransens 

grundskola, fastigheten Herbariet 2, till en hyreskostnad om 

cirka 5,77 mnkr, beräknat för det första helåret.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att uppföra två paviljonger på 

Midsommarkransens grundskola, fastigheten Herbariet 2, till 

en hyreskostnad om cirka 5,77 mnkr, beräknat för det första 

helåret.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Inhyrningsmedgivande för paviljong på Bandhagens skola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in och uppföra paviljong på fastigheten 

Skioptikonbilden 2 för Bandhagens skola till en beräknad 

första årshyra om cirka 1,94 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 februari 2018, dnr 2.6.3-6254/2017. 

 

Området Bandhagen-Högdalen står inför en befolkningsökning 

och elevantalet i området stiger snabbt. I området finns två 

kommunala grundskolor: Bäckahagens skola och Bandhagens 

skola. Båda skolorna planeras att genomgå utbyggnation under 

de närmaste åren. Fram tills att Bandhagens utbyggnadsprojekt 

är klart, preliminärt höstterminen 2022, behövs en paviljong på 

Bandhagens skola för att skolan ska klara kapacitet för tre 

paralleller förskoleklass till årskurs sex. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Skolans 

ledning och huvudskyddsombud har deltagit i processen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in och uppföra paviljong på fastigheten 

Skioptikonbilden 2 för Bandhagens skola till en beräknad 

första årshyra om cirka 1,94 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13   

Inhyrningsmedgivande för paviljong på fastigheten 

Vasastaden 1:118 för Rödabergsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämndens godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in och uppföra paviljong på fastigheten 

Vasastaden 1:118 för Rödabergsskolan till en beräknad 

första årshyra om cirka 6,33 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning och 

uppförande av paviljong på fastigheten Vasastaden 1:118 för 

Rödabergsskolan till en beräknad första årshyra om cirka 

6,33 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 februari 2018, dnr 12-324/5687. 

 

I bilaga till lokalförsörjningsplanen 2013-2015 skrev 

utbildningsförvaltningen ett samlat inriktningsförslag som 

berörde flera skolor, däribland Rödabergsskolan. I det nämnda, 

ursprungliga inriktningsbeslutet förespråkades en ökning om 

215 – 260 platser. I och med att elevprognoserna ökat dramatiskt 

i området skrevs ett nytt inriktningsärende fram till 

utbildningsnämnden i maj 2015. Där föreslogs den tillbyggda 

skolan byggas med kapacitet att ta emot ca 1 040 elever. Detta 

är en ökning med omkring 350 elevplatser gentemot dagens 

kapacitet om ca 690 elever. Förslaget bifölls. Från hösten 2018 

kommer skolan att behöva evakueras till paviljonger och till 

dess att den permanenta om- och tillbyggnaden har färdigställts 

hösten 2021. Eftersom permanenta lösningar planeras för att 

ersätta paviljongerna på fastigheten Vasastaden 1:118, är 

bygglovsbehovet av tillfällig karaktär. När permanent lösning 

färdigställts kommer paviljongen att avvecklas. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Skolans 

ledning och huvudskyddsombud har deltagit i processen. 

Samråd har skett med stadsbyggnadskontoret och 

fastighetskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämndens godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in och uppföra paviljong på fastigheten 
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Vasastaden 1:118 för Rödabergsskolan till en beräknad 

första årshyra om cirka 6,33 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning och 

uppförande av paviljong på fastigheten Vasastaden 1:118 för 

Rödabergsskolan till en beräknad första årshyra om cirka 

6,33 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14   

Inriktningsärende för nybyggnation av fristående hus för 

CSI-verksamhet på Högalidsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämndens godkänner förvaltningens förslag till 

inriktningsärende för nybyggnation av fristående hus för 

CSI-verksamhet på Högalidsskolan till en beräknad 

hyresgenererande projektkostnad om 53,4 mnkr, med en 

första årshyra om cirka 2,50 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 februari 2018, dnr 2.6.3-9093/2014. 

 

Högalidsskolan har behov av utrymmen för central grupp för 

särskild inriktning (CSI)-verksamhet. Verksamheten har tidigare 

legat i externa lokaler. En utredning visar att det finns möjlighet 

att riva ett befintligt hus på skolans fastighet för att där uppföra 

ett nytt, ändamålsenligt hus för CSI-verksamhet. Huset utformas 

på så sätt att det enkelt ska kunna ställas om till ordinarie 

undervisningsgrupper med 90 elever vid behov. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

samt grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Skolans 

ledning har deltagit i arbetsprocessen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämndens godkänner förvaltningens förslag till 

inriktningsärende för nybyggnation av fristående hus för 

CSI-verksamhet på Högalidsskolan till en beräknad 

hyresgenererande projektkostnad om 53,4 mnkr, med en 

första årshyra om cirka 2,50 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 15   

Inriktningsförslag för Skolgårdsutveckling 2018/2019 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner inriktning för projekt för 

skolgårdsutveckling av skolgårdar till en uppskattad 

hyreshöjande investeringskostnad om cirka 20 mnkr med en 

hyreseffekt om cirka 2 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 februari 2018, dnr 2.6.3-7960-2016. 

 

Inriktningsförslaget avser skolgårdsutveckling för fem skolor 

utifrån utbildningsnämndens funktionsprogram för skolgårdar. 

Projektet är en fortsättning på utbildningsförvaltningens 

skolgårdsprojekt som beslutades av utbildningsnämnden den 19 

februari 2015, den 20 oktober 2016 och den 24 augusti 2017. 

Urvalet av skolor har beslutats av styrgruppen för projektet där 

representanter ingår från lokalenheten, grundskoleavdelningen, 

gymnasieavdelningen och SISAB. Elevinflytande ska säkras i 

projektet genom att elevgrupper på respektive skola är delaktiga 

i processen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen 

och SISAB. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner inriktning för projekt för 

skolgårdsutveckling av skolgårdar till en uppskattad 

hyreshöjande investeringskostnad om cirka 20 mnkr med en 

hyreseffekt om cirka 2 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Slöjdsalarna på Campus Konradsberg  

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och 
Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 februari 2018, dnr 1.1.3-9383/2017. 

 

Utbildningsnämnden har mottagit skrivelsen ” Slöjdsalarna på 

Campus Konradsberg” från Cecilia Brinck (M), Lotta Edholm 

(L), John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD). 

 

SISAB äger och förvaltar ett antal lokaler inom Konradsbergs-

området. Inom Konradsbergsområdet samsas flera skolor, 

förskolor, idrottsförvaltningen och andra verksamheter.  

 

De lokaler som utbildningsförvaltningen hyr av SISAB är 

antingen fördelade till specifik skola eller så ansvarar 

utbildningsförvaltningens enhet Campus Konradsberg för 

lokalerna. Detta gäller för egen verksamhet, samnyttjande eller 

på grund av att lokaler anpassats för någon av 

utbildningsförvaltningens verksamheter. 

 

För utbildningsförvaltningens enhet Campus Konradsberg är det 

administrativ chef vid enheten som generellt beslutar om hur 

lokalerna nyttjas, vid behov i samråd med andra aktörer som 

andra skolenheter, gymnasieavdelningen, 

grundskoleavdelningen och lokalenheten. 

 

Två slöjdsalar disponeras idag för eleverna på den kommunala 

grundskolan på Konradsberg och det beräknas täcka det 

framtida behovet för den kommunala grundskolan. 

Utbildningsförvaltningen har för närvarande ingen övrig 

planering för slöjdundervisning för de aktörer som är 

hyresgäster i de lokaler som SISAB äger och förvaltar inom 

området. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med grundskoleavdelningen och avdelningen för ekonomi och 

styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 
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Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det är viktigt att kommunikationen mellan SISAB, kommunala 

skolor och fristående skolor fungerar när man delar på samma 

lokaler, skolgård eller andra funktioner. Eventuella förändringar 

bör genomföras med stor framförhållning och med elevernas 

kunskapsinhämtning i fokus.  Det är önskvärt att alla aktörer 

arbetar långsiktigt och med perspektivet att elevernas 

undervisning, i samtliga ämnen, ska fortskrida på ett 

ändamålsenligt sätt. 

 

Stadens sätt att hantera exempelvis Stockholms internationella 

Montessoriskola tyder inte på att man är angelägen om att 

säkerställa att högkvalitativa och uppskattade verksamheter ska 

kunna stanna kvar vid Konradsberg. Det är beklagligt. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 17   

Inventering och åtgärder för trygga skolgårdar 

Svar på skrivelse från Sigrid Rydell Johnson (L) och Cecilia Brinck (M) 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 januari, dnr 1.1.3-8809/2017. 

 

Sigrid Rydell Johnson (L) och Cecilia Brinck (M) lämnar i en 

skrivelse till nämnden några förslag till åtgärder för trygga 

skolgårdar. I skrivelsen hänvisas till att föräldrar och personal på 

Kungsholmen under en längre tid har larmat om otrygga 

förhållanden för eleverna på skolgården. Det måste finnas 

möjlighet för rektorer att på ett snabbt sätt få gehör för och 

utvärdering av otrygga miljöer och förslag på åtgärder, både 

tillfälliga och permanenta.  

 

Förvaltningen  menar att det finns bra fungerande rutiner när det 

gäller trygghet på skolgårdar för så väl elever som personal. Det 

finns dessutom ett väl fungerande samarbete med hyresvärden 

SISAB när det gäller trygghet på skolgårdar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskolsavdelningen i samråd med 

avdelningen för ekonomi och styrning och SISAB:s 

driftsavdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Tillgången till en trygg och säker skolmiljö är avgörande för 

elevers inlärning, liksom elever, personals och föräldrars 

upplevda och faktiska trygghet. De kommunikationsvägar som 

finns mellan SISAB och utbildningsförvaltningen, och främst 
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mellan rektor och annan skolpersonal och SISAB måste fungera 

tillfredsställande. Det är också viktigt att alla incidenter anmäls i 

incidentrapporteringssystemet, så att både 

utbildningsförvaltningen, utbildningsnämnden och SISAB får en 

överblick över vilka områden och skolgårdar som är otrygga och 

behöver åtgärdas. 

 

Det har gått fyra år sedan den senaste inventeringen av 

skolgårdarna avslutades och upprustningsarbetet av 

skolgårdarna påbörjades. Det är viktigt att inventeringarna 

genomförs regelbundet och att eventuella upprustningar 

genomförs skyndsamt så att skolgårdarna är en trygg och 

tillgänglig plats för stadens elever. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 18   

Sexuella trakasserier i skolan 

Svar på skrivelse från Sigrid Rydell Johnson (L) och Cecilia Brinck (M) 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta 

arbetet med att ta fram ett systemstöd för ta fram 

övergripande statistik om sexuella trakasserier. 

3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

säkerställa att varje fall av kränkande behandling följs upp 

av förvaltningen i samråd med skolan i enlighet med de nya 

rutinerna för anmälan om kränkande behandling till 

huvudmannen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 januari 2018, dnr 1.1.3-8808/2017. 

 

Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Sigrid 

Rydell Johnson (L) och Cecilia Brinck (M). Skribenterna vill ha 

svar på hur förvaltningen arbetar med att motverka sexuella 

trakasserier i Stockholms stads skolor. 

 

Förvaltningen genomför flera utbildningsinsatser och 

samarbeten utifrån MVP-programmet (Mentorer i 

våldsprevention). En generell samverkan sker med 

polismyndigheten i det förbyggande arbetet, men även med 

stadsdelarförvaltningarna, SISAB och Storstockholms 

brandförsvar. 

 

Förvaltningen har under 2017 tagit fram nya rutiner för anmälan 

om kränkande behandling till huvudmannen. En gemensam mall 

ska användas av skolorna för utredning, åtgärder, uppföljning 

och utvärdering av kränkande behandling och gäller även 

trakasserier och diskriminering. Det planerade systemstödet för 

uppgifterna har dock inte levererats mot bakgrund av kraven i 

den nya dataskyddsförordningen. Detta medför problem i 

nuläget med att systematiskt  ta fram övergripande statistik. 

Uppföljning ska framförallt ske på skolan som en del av skolans 

arbete mot kränkande behandling. 

 

Förvaltningen stödjer skolorna i det främjande och 

förebyggande arbetet mot diskriminering, där även sexuella 

trakasserier ingår, genom att erbjuda utbildning och olika 

stödmaterial. Skolornas arbete med likabehandlingsplan/plan 
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mot kränkande behandling följs upp i befintliga styrsystem som 

till exempel resultatdialoger. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med grundskoleavdelningen, avdelningen för ekonomi och 

styrning och avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Barnkonsekvensanalys och 
jämställdhetskonsekvensanalys  
Konsekvensanalyser har övervägts men bedöms inte behövas. 

Skrivelsen till utbildningsnämnden berör barn samt flickor och 

pojkar men utbildningsförvaltningen föreslår inte några åtgärder 

eller insatser med anledning av skrivelsen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och Tina Kratz (V) framlade ett 

eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma 

yrkandet från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  uppdra åt utbildningsförvaltningen att genomföra en 

kartläggning av förekomsten av sexuella trasserier i 

Stockholms stads grund- och gymnasieskolor. 

att därutöver anföra: 

 

Det har gått över två år sedan Liberalerna för första gången 

föreslog en kartläggning av förekomsten av sexuella trakasserier 

i Stockholms stads skolor. Svaret då var att det inte fanns några 
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sådana siffror, men att ett system skulle tas fram som skulle 

möjliggöra statistik. Två år senare får vi svaret att det inte går att 

ta fram statistik, på grund av att leverantören har stoppat 

leveransen av systemet. Det föreslås ingen annan lösning för att 

genomföra kartläggningen. 

 

Det svaret duger inte. Det finns många sätt att genomföra en 

kartläggning, som inte inkluderar det nu stoppade 

incidentsystemet. Till exempel kan en fråga tillföras till årets 

brukarundersökning, en enkät kan skickas ut, en kvalitativ 

intervjustudie kan genomföras. Möjligheterna är ändlösa – om 

frågan prioriteras. För Liberalerna är det avgörande att alla 

individer får leva i frihet och i våra skolor ska man inte utsättas 

för sexuella trakasserier under sin skoltid, det är oacceptabelt. Vi 

insisterar därmed på att informationen tas fram och presenteras 

för utbildningsnämnden, Stockholms stads elever och föräldrar.  

 

Har metoo rörelsen lärt oss någonting, utöver att nog är nog, så 

är det att styrkan ligger i att veta hur förekommande något är. 

Det är avgörande att utbildningsnämnden får information om 

hur förekommande sexuella trakasserier är i våra skolor. 

 
Ersättaryttrande  

Maria Jansson (Fi) anmälde ett ersättaryttrande enligt nedan: 

 

Feministiskt initiativ har vid ett flertal tillfällen påpekat att 

sexuella trakasserier på skolor är ett problem som måste 

angripas på nya och bättre sätt. Vi har också initierat satsningen 

på ”mentorer i våldsprevention” som är en beprövad metod med 

goda resultat.  

 

Det finns tillgänglig statistik och gott om vittnesmål, inte minst 

genom metoo-uppropet #tystiklassen och #räckupphanden, som 

visar att sexuella trakasserier förkommer i våra skolor och på 

fritidsverksamheter. Ytterligare statistisk vore bra, men fokus 

framåt behöver vara på förändring! Vi menar att det krävs ett 

helhetsgrepp på frågorna. En rapport från en oberoende utredare 

eller en forskare som utifrån ett perspektiv där kvinnors och 

flickors kroppsliga integritet betraktas som ett grundläggande 

villkor för all offentlig verksamhet, och som använder sig av 

etnografiska metoder för att undersöka i vilka sammanhang och 

vilken kontext sexuella trakasserier äger rum bör tas fram. En 

sådan rapport kan utgöra ett underlag för det kontinuerliga 

arbete som måste pågå i frågor om sexuella trakasserier och 

sexuellt våld i skolan. Frågor om skollokalernas planering, 

schemaläggning, storlek på grupper och på skolenheter, vilka 

normer som förmedlas i skolan bland elever och från lärare och 

personal, är några av de faktorer som kan visa sig vara 

betydelsebärande. Feministiskt initiativ menar att så länge det 
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finns misstanke om att en enda elev, lärare eller personal utsätts 

för sexuella trakasserier i verksamheter som faller under 

utbildningsnämndens ansvarsområde så måste detta arbete 

prioriteras. Kroppslig integritet är en förutsättning för 

människor ska kunna verka i ett demokratiskt samhälle. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till den gemensamma reservationen 

från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 19   

Avrop av inventarier för nyetablerade gymnasieskolor 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören 

delegation att besluta om tilldelning och avrop av inventarier 

och utrustning efter förnyad konkurrensutsättning eller 

upphandling av inventarier till Anna Whitlocks gymnasium 

och P A Fogelström där beloppet överstiger den i 

delegationsordningen fastställda nivån på 3 mnkr per tillfälle 

inom det av gymnasiedirektören beslutade 

nyetableringsutrymmet för skolorna. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 februari 2018, dnr 2.4.2-792/2018. 

 

Ett par av avropen från ramavtal och upphandlingarna av 

inventarier och utrustning till Anna Whitlocks gymnasium och P 

A Fogelström kommer troligen att överstiga högsta 

beloppsgränsen i delegationsordningen för Utbildningsnämnden. 

Därför förslår förvaltningen för att få allt på plats till skolstart 

att ge utbildningsdirektören delegation att besluta om högre 

belopp än högsta angivna beloppet i delegationsordningen för 

beslut om tilldelningen och beställning efter en så kallad 

förnyad konkurrensutsättning av ramavtalade leverantörer och 

efter andra upphandlingar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören 

delegation att besluta om tilldelning och avrop av inventarier 

och utrustning efter förnyad konkurrensutsättning eller 

upphandling av inventarier till Anna Whitlocks gymnasium 

och P A Fogelström där beloppet överstiger den i 

delegationsordningen fastställda nivån på 3 mnkr per tillfälle 

inom det av gymnasiedirektören beslutade 

nyetableringsutrymmet för skolorna. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 20   

Psykisk ohälsa bland unga i Stockholm – Betydelsen av 

skolors sociodemografiska egenskaper och arbetsmiljö 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner rapporten Psykisk ohälsa 

bland unga i Stockholm – Betydelsen av sociodemografiska 

egenskaper och arbetsmiljö. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 december 2017, dnr 1.5.2-327/2018. 

 

Sedan år 2010 har resultaten i stockholmsenkäten visat på en 

något ökad trend av psykisk ohälsa, framförallt bland flickor. I 

samverkan mellan socialförvaltningen och 

utbildningsförvaltningen i Stockholms stad beställdes därför en 

fördjupad analys av området psykisk hälsa från Centre for 

Health Equity Studies, CHESS, vid Stockholms Universitet.  

 

Syfte och mål med rapporten är att nå ökad förståelse kring 

orsakerna till psykisk ohälsa bland elever vid olika typer av 

skolor och utifrån kunskapen utveckla förebyggande åtgärder 

och samverkan mellan skola, elevhälsa och socialtjänst som kan 

främja den psykiska hälsan bland eleverna. Rapporten visar att 

Stockholms skolor skulle kunna främja elevernas psykiska 

välbefinnande bland annat genom att förbättra studieron, stärka 

elevinflytandet samt öka tillgången till stöd från vuxna i skolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för stadsövergripande 

sociala frågor i samråd med utbildningsförvaltningen. 

Förvaltningsgruppen vid socialförvaltningen har behandlat 

ärendet 14 februari 2018 och funktionshinderrådet har haft 

möjlighet att behandla ärendet 15 februari 2018. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner rapporten Psykisk ohälsa 

bland unga i Stockholm – Betydelsen av sociodemografiska 

egenskaper och arbetsmiljö. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Alla unga i Stockholms stad ska få en bra start i livet och 

möjlighet att förverkliga sina drömmar. Det är mycket oroande 

att den psykiska ohälsan hos unga har växt alarmerande. 

Socialstyrelsen rapporterar att den psykiska ohälsan hos unga 

(10-17 år) ökat med 100 % åren 2006-2016. Att stärka den 

psykiska hälsan är centralt för elevernas välmående och förmåga 

att tillgodogöra sig kunskap och deras möjlighet att få en bra 

start i livet. 

 

Det är avgörande att ungas psykiska ohälsa upptäcks och 

behandlas av elevhälsan och när så behövs av barnpsykiatrin. 

Varje skola ska ha en god tillgång till elevhälsans alla 

professioner och ett smidigt och välfungerande samarbete både 

med landstingets resurser och med stadens socialtjänst för 

ytterligare insatser. 

 

Stadens insatser måste också förebygga att unga drabbas av 

psykisk ohälsa. Rapporten pekar på att en god skolmiljö är en 

förebyggande faktor. Den visar att det finns skillnader i psykisk 

ohälsa mellan våra skolor, som delvis grundar sig i den 

varierande kvaliteten på arbetsmiljön. En god arbetsmiljö 

utmärker sig genom studiero, elevinflytande och närvarande 

vuxna. En fallerande skolmiljö påverkar också det psykiska 

välbefinnandet hos pojkar och flickor olika mycket och på olika 

sätt, liksom olika beroende på det socioekonomiska 

sammanhanget skolan befinner sig i. 

 

Likvärdigheten är en av de största utmaningarna för Stockholms 

stads skolor, liksom jämställdheten mellan pojkar och flickor. Vi 

kan inte lösa detta utan att ge alla elever tillgång till en bra 

arbetsmiljö i skolan. Liberalerna anser att det är avgörande att 

studieron prioriteras i stadens skolor. Bland annat ska ett centralt 

förväntningsdokument tas fram där det tydligt framgår vad som 

förväntas av elever och föräldrar och vad de kan förvänta sig av 

skolan. Tydliga ordningsregler ska finnas och efterföljas på 

varje skola så att lärarna kan fokusera på undervisningen och få 

tid för varje elev. De skolor som har störst problem med 

studieron måste också få sociala team, bestående av kuratorer 

och andra professionella yrkesgrupper som kan fokusera helt på 

de elever som behöver ett större vuxenstöd. Lärarna ska inte 

behöva välja mellan undervisningen för övriga elever och de 

elever som behöver ett större stöd. 
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Den allvarligaste konsekvensen av psykisk ohälsa är självmord. 

Studier på unga män visar att risken för självmord är betydligt 

högre för dem som hade låga betyg i grundskolan jämfört med 

dem som hade höga. Forskning visar att tidigt stöd för att 

förebygga skolmisslyckanden är en effektiv åtgärd för att 

förebygga självmord. Liberalerna anser att det är viktigt att 

elevernas kunskapsutveckling tidigt diagnostiseras så att stöd 

kan sättas in till de elever som behöver det. 

 

Alla elever har rätt till samma goda arbetsmiljö så att de kan 

tillgodogöra sig skolans undervisning och må bra i skolan. 

Samtidigt måste vi fortsätta undersöka orsakerna till den 

psykiska ohälsan hos unga och hur de kan förebyggas. För 

Liberalerna är det avgörande att varje individ får möjligheten att 

börja sitt liv på ett bra sätt. Då måste vi ta den psykiska ohälsan 

och dess orsaker på största allvar. 

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

I ärendet framkommer det oroväckande siffror. Psykisk ohälsa 

nationellt hos barn i åldern 10-17 år har ökat med över 100 

procent på tio år. För unga vuxna, 18-24 år, är ökningen närmare 

70 procent. Sedan år 2010 har resultaten i stockholmsenkäten 

visat på en ökad trend av psykisk ohälsa, framförallt bland 

flickor. Det framkommer även att det finns skillnader i psykisk 

ohälsa mellan skolor i Stockholm, i synnerhet gäller det 

rapporterade utagerande besvär. Arbetet kring psykisk ohälsa i 

skolan måste fördjupas framöver, det är i skolan som unga 

spenderar större delen av sin tid om dagarna. Därför är det 

viktigt, om än avgörande, för ungas framtid att skolan är en 

miljö som känns trygg och säker i, en miljö där unga mår bra.  

 

2432 ungdomar mellan 15 och 24 år försökte ta sitt liv år 2013 

och 176 individer dog. Bakom varje siffra fanns en ung person 

med vänner och familj med hela livet framför sig. Vi ser mycket 

allvarligt på de siffor kring psykisk ohälsa och information som 

framkommit. Psykisk ohälsa är en allvarlig folkhälsosjukdom 

och det krävs flera insatser, både lång- och kortsiktiga men 

också preventiva insatser för att bryta den negativa trenden. Det 

är positivt att det redan pågår en rad olika projekt och insatser 

för gruppen. Dock krävs det mer information och insatser för att 

bryta utvecklingen. 

 

Elevhälsan kan spela en viktig roll för att motverka psykisk 

ohälsa bland unga. För att elevhälsan ska kunna arbeta mer 

förebyggande och vara tillgänglig för alla elever bör därför 

mobila elevhälso-team utvecklas. Samarbete mellan skolorna 
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och barn- och ungdomsspykisatrin (BUP) är också viktigt att 

inte minst då BUP besitter kompetens inom psykisk ohälsa 

bland unga. 

 

Stadsdelsnämnderna måste fortsatt utveckla arbetet för att stärka 

stödet för barn och unga med psykisk ohälsa. Samverkan mellan 

socialtjänst, skola och hälso- och sjukvården är en viktig del i 

detta arbete. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalande från 

Moderaterna. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 02/2018 

Sida 35 (38) 

2018-03-15 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 21   

Nationella minoritetsspråk i skolan – förbättrade 

förutsättningar till undervisning och revitalisering 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-43/2018 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 februari 2018, dnr 1.6.1-231/2018. 

 

Utbildningsnämnden har fått regeringens betänkande Nationella 

minoritetsspråk i skolan – förbättrade förutsättningar till 

undervisning och revitalisering, SOU 2017:91 på remiss. I 

utredningen föreslås bland annat att ett nytt ämne, nationella 

minoritetsspråk, införs i skollagen. Ämnet ska ha en egen 

timplan med garanterad undervisningstid. 

 

Utbildningsförvaltningen anser att förslagen är bra utifrån syftet 

att värna och revitalisera de nationella minoritetsspråken. Det 

bör dock framhållas att det finns utmaningar för skolhuvudmän 

och skolor med de föreslagna förändringarna, bland annat 

bristen på modersmålslärare. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för stöd till lärande och elevhälsa. 

 

Barnkonsekvensanalys 
De åtgärder som föreslås stärker elevernas rättigheter i skolan. 

Förslagen i betänkandet ger bättre förutsättningar för elever att 

utveckla språkkunskaper i nationella minoritetsspråk. Förslagen 

bedöms därför gynna barn och familjer som vill stärka den 

kulturella tillhörigheten och utveckla kunskaper i det nationella 

minoritetsspråket 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 22   

Förslag till ändring i föreskrifter om hantering och 

genomförande av nationella prov (SKOLFS 2013:19) 

Svar på remiss från Skolverket, dnr. 6.1.2-2017:777 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolverket som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 mars 2018, dnr 1.6.1-1617/2018. 

 

Skolorna ska hantera nationella prov på ett sådant sätt att 

provets syfte inte motverkas. Skolverket skriver att myndigheten 

kontinuerligt får information om att otillåten spridning av 

proven sker, vilket motverkar deras syfte. Idag finns inga 

föreskrifter om när proven får genomföras, vilket Skolverket 

bedömer bidrar till provens spridning. Därför föreslår 

Skolverket att det regleras när proven får genomföras.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till Skolverkets förslag. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolverket som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 23   

Beslut publiceras inte på Insyn 
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§ 24   

Övriga frågor 

Följande skrivelser lämnades in till nämnden:  

- Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna och Centerpartiet 

om idrottsmöjligheterna på Anna Whitlocks gymnasium. 

- Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna och Centerpartiet 

om att införa en skolakut på gymnasiet. 

 

Skrivelserna överlämnades till förvaltningen för beredning. 


